
J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség képviselı-testületének 2010. december 16. napján 
megtartott nyilvános ülésén. 
 
Helye: Polgármesteri Hivatal tanácskozó terme 
 
Jelen vannak: Koncz József polgármester, Dobóné Koncz Judit alpolgármester, Aranyosi 
Imre, Kampel Lászlóné, Kiss Lajos és Ördög Jakab képviselık. 
Tanácskozási joggal meghívott vendégek: Tóth Imréné dr. jegyzı, Koncz Mártonné aljegyzı, 
Juhászné Sánta Zsuzsanna pénzügyi csoportvezetı, Galambos Lajosné óvodavezetı, Járóka 
Tamás CKÖ elnök, valamint Nyeste Józsefné nem képviselı bizottsági tag. 
A lakosság részérıl Németh László Szentistván, Ságvári u. 29. szám alatti lakos. 
 
 

I. NAPIREND ELİTT 
 
Koncz József polgármester köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes. Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Koncz Attiláné Tanner Zsuzsanna 
elıadót. Jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Dobóné Koncz Judit és Kampel Lászlóné 
képviselıket.  
Koncz József polgármester az ülés napirendjét szóban ismerteti, melyet a képviselı-testület  
6 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadott. 
 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:           Elıterjesztı 
1./ Javaslat az önkormányzat gazdálkodását érintı rendeletek felülvizsgálatára,   Koncz József 
árak és díjak megállapítására.       polgármester 
 
2./ Javaslat a Képviselı-testület 2011. I. félévi munkatervére.             Koncz József 
           polgármester 
 
3./ Javaslat kitüntetések odaítélésére.                Koncz József 
           polgármester 
 
4./ Indítványok, javaslatok 
 
 - Javaslat ivóvíz díj és a folyékony hulladék szállítására vonatkozó közszolgáltatás 
 díjának megállapítására. 
  

- Javaslat szemétszállítási közszolgáltatás díjának megállapítására. 
 
Megérkezett Dr. Béres Imre Sándor képviselı, így 7 fıre emelkedett az ülésen megjelent 
képviselık száma. 
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II.  NAPIREND TÁRGYALÁSA 

 
1./ Tárgy: Javaslat az önkormányzat gazdálkodását érintı rendeletek felülvizsgálatára, árak és 
díjak megállapítására. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester elıadja, hogy a napirendi pontot a pénzügyi-gazdasági bizottság a 
szerdai ülésén megtárgyalta, felkéri Kampel Lászlóné elnököt, hogy ismertesse a bizottság 
állásfoglalását. 
 
Kampel Lászlóné bizottsági elnök elıadja, hogy annak ellenére, hogy korábban már született 
döntés az iparőzési adó mértékével kapcsolatban, mégis a pénzügyi bizottság A és B variációt 
kíván a képviselı-testület elé terjeszteni. Az „A” variáció  szerint az adó mértéke 1,5% 
maradjon, a B variáció pedig, az adó mértéke emelkedjen 1,8%-ra. 
Az árak és díjak megállapítását a határozati javaslat szerint, módosítás nélkül a képviselı-
testületnek javasolja elfogadni. 
 
Koncz József polgármester megköszönte a bizottság elnökének tájékoztatóját, további szóbeli 
kiegészítését nem kíván tenni. 
 
Kampel Lászlóné képviselı nem szívesen, de az adó mértékének emelése mellett tette le 
voksát. Kéri, hogy a képviselı-testület gondolja át mire lesz ez az összeg fordítva. Ismeretes, 
hogy csak bizonyos emberek fizetnek adót és nagy a kintlévıség. 16 millió forint nagy 
összeg. Kérdése, hogyan fordulhatott elı, hogy ilyen magasra emelkedett ez a szám. Úgy 
tudja, 5 év az elévülési idı és a jegyzı hatáskörébe tartozik az adóbehajtás. A 
jegyzıasszonytól  érdeklıdik, miért nem történt korábban intézkedés, valamint megismerheti-
e a képviselı-testület a hátrálékosok listáját és milyen módon lehet ez a nagy összeget 
behajtani. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı véleménye szerint megfontolandó, hogy 1,8 %-ra emelkedjen 
az adó mértéke. Megítélése szerint még több ember ki akar majd bújni a fizetés alól. 
Információi szerint a környezı településeken több helyen már 2%-os mértékő adót fizetnek. 
Az emelés nem lesz népszerő, de a jelenlegi helyzet nagyon rossz. 
 
Aranyosi Imre képviselı úgy látja, hogy iparőzési- és gépjármő adó hátrálék a legmagasabb. 
Erre jobban oda kellett volna figyelni és be kellett volna hajtani. Véleménye szerint ez a téma 
nagyon el lett hanyagolva és már 100.000,- Ft-os tételnél tájékoztatni kellett volna a 
képviselı-testületet. 
 
Koncz József polgármester Kampel Lászlóné kérésére elmondja, hogy minden pénznek meg 
van a helye. Azért kell ezekben a kérdésekben mielıbb döntést hozni, mert a költségvetés ez 
alapján lesz elkészítve és vázolni kell az anyagi lehetıségeket. Az adókból származó bevétel 
az önkormányzat jelentıs bevétele. Nagyon sok településen 2%-os mértékő az iparőzési adó. 
Nem lesz egyszerő a következı évben elkészíteni a költségvetést és ennek tükrében került 
elıterjesztésre az emelési javaslat. Elmondja, hogy polgármesterként az elsı munkanapjain 
került felszínre a hátralék.  Elsı látásra megdöbbentette annak nagysága, de feltett szándéka, 
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hogy mindenrıl tájékoztatja a képviselı-testület tagjait. Idı közben történtek befizetések, de 
egyetért azzal, hogy van olyan adósság is, amit korábban be kellett volna hajtani.  
Sajnos vannak olyan tételek, amit lehetetlen megfizettetni. Mindent meg kell tenni annak 
érdekében, hogy jobb legyen a helyzet. Ennek megvannak a törvényes lehetıségei. 
 
Tóth Imréné dr. jegyzı felhívja a figyelmet, hogy a napirend a jövı évi gazdálkodási rendelet 
felülvizsgálatáról folyik. Elmondja, hogy az említett hátrálék tartalmazza az elızı évekre meg 
nem fizetett összegeket is. Kommunális adó fizetési kötelezettsége már nincs a lakosságnak. 
Sajnos a behajtásnál nehézségek vannak. A szociálisan hátrányos helyben élık nem voltak 
képesek befizetni az adójukat. Vannak olyan jövedelmek, amelyek nem esnek végrehajtás alá, 
ilyen a segély valamint a családi pótlék, sok családnak más jövedelme nincs. Ezeknek a 
családoknak nincs érdemlegesen lefoglalható értéktárgyuk, sem ami értékesíthetı lenne. A 
tartozásokról az önkormányzat nyilvántartást vezet, de a neveket nem adhatja ki, mert az 
adótitoknak minısül. A gépjármő adó hátrálék képezi az egyik legnagyobb tételt. Minden 
adóalany megkapta a felszólítást, amely tartalmazza az adott évi adótartozását és esetlegesen a 
korábbi évekrıl halmozódó hátrálékát is. Egy éven túli gépjármőadó tartozás esetében ki lehet 
vonni a jármővet a forgalomból. A 2,8 millió forintos tétel késedelmi pótlék. Sajnos több 
millió forintra tehetı az az összeg, amelytıl nem várható a megtérülés. Ezeket az állami 
adóhatóság sem tudja behajtani. A költségvetés tervezésekor nem célszerő a hátralékokat 
szerepeltetni, mint bevételt Az iparőzési adó tartozások egy része már nem hajtható be a 
cégek felszámolási eljárásnak eredményeként sem. Természetesen a jövıben fokozni kell az 
adóvégrehajtás hatékonyságát.  
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı érdeklıdik, milyen lehetıségek vannak a behajtásra. 
 
Tóth Imréné dr. jegyzı tájékoztatja a jelenlévıket, hogy sajnos az adósok többségének 
pénzintézeti számlái maximális rulir hitellel vannak terhelve és ha érkezik rá pénz, a bank ezt 
azonnal leemeli. Lefoglalni, árverezni pedig csak azt lehet, ami a család létszükségletéhez 
nem szükséges. Sajnos olyan gépjármővek vannak forgalomba helyezve, aminek az 
értékesítése sokkal több pénzbe kerülne, mint a jármő tényleges értéke. 
Elmondja, hogy az önkormányzathoz nap mint nap érkeznek további értesítések, amelyekben 
bírósági és igazgatás rendészeti bírságok, más tartozások adók módjára történı  behajtását 
kérik. Pozitívum, hogy amennyiben sikerül ezeket az összeget behajtani, bizonyos %-a az 
önkormányzatnál marad. 
 
Kampel Lászlóné képviselı megállapítja, hogy az adó mértékének emelésével azokat bünteti 
az önkormányzat, akik ténylegesen megfizetik adójukat.  
 
Aranyosi Imre képviselı egyetért Kampel Lászlóné megállapításával.  
 
Több hozzászólás nem volt. 
 
Koncz József polgármester ismertette az árak és díjak megállapításáról szóló határozati 
javaslatot. 
 
Mivel indítvány, javaslat nem hangzott el, Koncz József polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen Szentistván nagyközség Képviselı-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül meghozta soron következı határozatát: 
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Szentistván nagyközség képviselı-testületének 
98/2010. (XII.16.) számú határozata 
 
Tárgy:  árak és díjak megállapítása 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete az önkormányzat tulajdonában lévı alábbi 
ingatlanok bérleti díját 2011. január 1-tıl az alábbiakban állapítja meg: 
 
- lakások lakbére:       150,- Ft/m2/hó 
- garázs bérleti díja:       3300,- Ft/hó+Áfa 
- szántó hasznosítású földterület bérleti díja:    3,30 Ft/m2/év 
- legelı hasznosítású földterület bérleti díja:    1,70 Ft/m2/év 
 
A képviselı-testület felhatalmazza polgármesterét, hogy a bérleti szerzıdések módosítására 
tegye meg a szükséges intézkedéseket. 
 
Határidı: értelemszerően 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
Koncz József polgármester a pénzügyi bizottság elnökének javaslatára a módosító indítványt 
– „A” variációt - teszi fel szavazásra, amelyben a helyi iparőzési adó mértéke 2011-ben marad 
1,5%. 
 
Ezt követıen a Képviselı-testület 1 igen és 6 nem szavazattal, tartózkodás nélkül nem fogadta 
el a módosító indítványt. 
 
Koncz József polgármester feltette szavazásra a „B” variációt, mely szerint a helyi iparőzési 
adó mértéke 2011. január 1-tıl 1,8 %-ra emelkedjen, melyet a képviselı-testület 6 igen, 1 nem 
szavazattal elfogadott. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal és 0 nem szavazattal, tartózkodás nélkül 
meghozta következı önkormányzati rendeletét: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉGI ÖNKORMÁNYZAT Képvisel ı-testületének 
15/2010.(XII.17.) önkormányzati rendelete 

 
a helyi iparőzési adóról szóló 8/2010.(V.31.)önkormányzati rendeletének módosításáról. 

 
 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
 
2./ Tárgy:  Javaslat a Képviselı-testület 2011. I. félévi munkatervére 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester a napirenddel kapcsolatban nem kíván kiegészítést tenni. 
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Mivel indítvány, javaslat nem érkezett, Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
99/2010.(XII.16.) számú határozata 
 
Tárgy: A Képviselı-testület 2011. I. félévi munkaterve 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete a 2011. I. félévi munkatervét jelen határozat 
melléklete szerint fogadja el. 
 
Felhatalmazza a polgármesterét, hogy a munkaterv végrehajtására, a képviselı-testület 
aktuális döntéseinek elıkészítésére folyamatosan tegye meg a szükséges intézkedéseket. 
 
Határidı: folyamatos, illetve 2011. június 30. 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
(A munkaterv írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva) 
 
3./ Tárgy: Javaslat kitüntetés odaítélésére. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester – szóbeli elıterjesztés 
 
Koncz József polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a Szentistván nagyközségért 
kitüntetést Holló József, Szentistván Arany János u. 1. szám alatti lakos részére javasolja 
adományozni. Jól ismeri mindenki Holló József személyét. Több éven keresztül volt 
települési képviselı. Lelkiismeretes munkájával jelenleg is segíti a településen megépített 
Szennyvíz-üzemeltetı Társulás eredményes mőködését. Elmondja, hogy a javaslatot a 
Pénzügyi- és Gazdasági Bizottság megtárgyalta és felkéri a bizottság elnökét, ismertesse a 
bizottság állásfoglalását. 
 
Kampel Lászlóné bizottsági elnök elmondja, hogy a javaslatot a bizottság egyhangúlag 
elfogadta. 
 
Módosító indítvány nem érkezett, ezért Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
100/2010.(XII.16.) számú határozata 
 
Tárgy:  Szentistván nagyközségéért kitüntetés odaítélése 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete a 15/1992.(XII.11.) önkormányzati rendelete 
alapján Holló József Szentistván, Arany János u. 1. szám alatti lakos részére „Szentistván 
nagyközségért” kitüntetı címet adományozza.  
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A kitüntetés átadására ünnepélyes keretek között 2011. március hónapban megtartandó 
közmeghallgatáson kerül sor. 
 
Felhatalmazza polgármesterét a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidı: értelemszerően 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
 
4./ Indítványok, javaslatok 
 

a./ Tárgy: Javaslat az ivóvíz legmagasabb hatósági árának és folyékony hulladék 
szállítás díjának megállapítására. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 

 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva) 
 
Koncz József polgármester szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy a Heves Megyei Vízmő 
Zrt. eljuttatta az önkormányzathoz a 2011. évi díj javaslatát a legmagasabb hatósági ár 
megállapítás céljából, mert a települési önkormányzat képviselı-testülete gyakorolja az 
árhatósági jogkört. Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az ivóvíz mértékét bruttó 411,24 Ft/m3 
összegben kérik megállapítani. Az elmúlt évek árához képes csökkenés történt, de a 
szeptemberben megállapított árhoz képest az infláció mértékével megemelték a díjat. A 
folyékony hulladék szállítás díját bruttó 2790,- Ft/m3 összegen javasolják megállapítani. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, ezért Koncz József polgármester külön-külön szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı rendeletét: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉGI ÖNKORMÁNYZAT Képvisel ı-testületének 
16/2010.(XII.17.) önkormányzati rendelete 

 
az önkormányzati tulajdonú viziközmőbıl szolgáltatott ivóvíz legmagasabb hatósági 

árának megállapításáról. 
 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı rendeletét: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉGI ONKORMÁNYZAT Képvisel ı-testületének 
17/2010.(XII.17.) önkormányzati rendelete 

 
a települési folyékony hulladék elszállítására vonatkozó helyi közszolgáltatás kötelezı 
igénybevételérıl szóló 16/1996.(XII.23.) önkormányzati rendeletének módosításáról. 

 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
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b./ Tárgy:  A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltatás szabályainak 
és díjáról szóló 8/2006.(VI.23.) önkormányzati rendelet módosítására javaslat 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 

 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy a Remondis Tisza 
Kft. megküldte az önkormányzathoz a 2011. évi hulladékszállítás díj javaslatát. A díjemelési 
javaslat miatt a kistérség polgármesterei egyeztetı megbeszélést folytattak a Kft 
ügyvezetésével, ahol nagyon kemény bírálatot fogalmaztak meg a Kft. felé. Sajnos ez 
kevésnek bizonyult. Elmondja, hogy a költségkalkuláció elkészítése érdekében a jegyzı 
asszony kiegészítı információkat kért az ügyvezetéstıl. Nem sikerült olyan információkat 
beszerezni, amely lehetıvé tenné a díjemelés elkerülését. Nehéz ebbe beletörıdni. Eddig is 
nagyon magas volt a díj és most 25 %-kal emelkedik. A díjnövekedés egyik indoka az, hogy 
2011-tıl rekultivációs alapot kell képeznie a Kft-nek. Az a véleménye, hogy ez a díjemelés a 
kintlévıségeket fogja növelni. Talán egyetlen törvényes lehetıség, hogy külsı szakértı 
bevonásával megvizsgáltatják az árakat, hogy valóban reális e. Elmondja, hogy amennyiben a 
képviselı-testület nem fogadja el a díj javaslatot – melyet megtehet -, de a különbözetet az 
önkormányzatnak kell kifizetni és ezt ebben az anyagi helyzetben nem engedheti meg.  
 
Dobóné Koncz Judit képviselı osztja a polgármester véleményét, mely szerint meg fog 
növekedni a kintlévıség. Megérti a polgármester érveit, de a lakosság nem fogja megérteni. 
 
Kiss Lajos képviselı megállapítja, hogy ezek alapján akár minden héten is emelkedhet a 
szemétszállítás ára és nem tud a képviselı-testület ellene tenni. A lakosságnak a legközelebbi 
közmeghallgatáson ezt el kell magyarázni. 
 
Nyeste Józsefné már bizottsági ülésen is javasolta, hogy térjenek át a negyedéves 
számlázásról havi számlázásra, mert a lakosság könnyebben ki tudná havonta a kevesebb 
összeget fizetni. 
 
Ördög Jakab képviselı megállapítja, hogy nagy hibát követett el Mezıkövesd, amikor az elsı 
jelentıs emelés után lemondott a felügyelı bizottsági tisztségérıl és ennek a térségnek nincs 
képviselıje. A másik probléma, hogy Tiszafüred város polgármestere a 49 %-os tulajdonrésze 
után egymaga dönthet mindenrıl. Ismeretes, hogy a Kft a cégbíróságnál még mindig nincs 
bejegyezve. Ezt meg kell oldani, mert akkor a térség 41 önkormányzatának 51%-os 
tulajdonrésze lesz. Az a véleménye, hogy sajnos el kell fogadni a díj javaslatot, mert a törvény 
szerint az önkormányzatnak kell a hiányzó részt megfizetni, úgy mint négy évvel ezelıtt. 
 
Aranyosi Imre képviselı javaslata, hogy valamilyen fórumhoz kell fordulni, esetleg az 
önkormányzatokért felelıs államtitkártól kell segítséget kérni. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı érdeklıdik, hogy ez a díj javaslat mind a 41 településre 
egyformán vonatkozik-e. Egyetért Aranyosi Imre képviselı javaslatával. 
 
Válaszadás 
 
Koncz József polgármester elmondja, hogy az utóbbi idıben rengeteget foglalkozott ezzel a 
témával, de sajnos nincs jó megoldás. Igen, tényleg nincs bejegyezve az önkormányzatok 
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tulajdoni része és felháborító, hogy a 49%-os tulajdonrész diktál az 51%-kal szemben. 
Elıadja, hogy utánanézett más befogadó állomásnak, ami Hejıpapi településen van, de onnan 
sem érkezett jobb ajánlat. A település tele van szeméttel, a lakosság nem használja ki 
megfelelıen a szemétszállítás lehetıségét. Az év vége közeledtével dönteni kell. Pozitívum, 
hogy a szemétlerakó rekultivációjára benyújtott pályázat nyert és bízik benne, hogy ebbe a 
körbe már Szentistván is belefér és megszőnik ez az áldatlan állapot. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem érkezett Koncz József polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı rendeletét 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉGI ÖNKORMÁNYZAT Képvisel ı-testületének 
18/2010.(XII.17.) önkormányzati rendelete 

 
A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltatás szabályainak és díjának 

meghatározásáról szóló 8/2006.(VI.23.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.)  
 

c./ Polgármesteri tájékoztató 
 
Koncz József polgármester tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy az Ökumenikus 
Segélyszolgálattal kötött megállapodás alapján 300 rászorult család részére sikerült 
élelmiszer-csomagot juttatni a településen. Az a véleménye, hogy ezt a tevékenységet a 
következı években is folytatni kell. Megköszönti az intézmények dolgozóinak, a 
szervezésben és a kiosztásban résztvevıknek a munkájukat. A visszajelzések alapján 
megállapítható, hogy jó szívvel vette a lakosság. Jó hír, hogy a Többcélú Kistérségi Társulás 
fogja szállítani a Borsodivánkai Tagiskolában tanuló diákokat, amelyre a normatívát a 
Társulás  megigényelte.  
A rendkívüli csapadékos idıjárás következtében a településen katasztrófális a belvíz helyzet. 
A következı idıszakban is folytatódnak a tárgyalások a megfelelı emberekkel. A napokban a 
Bükkaljai Víztársulat és az ÉKÖVIZIG két szakemberével végig járta a települést. 
Megállapították, hogy nincs hová folynia ennek a rengeteg csapadék víznek, mert magas a 
talajvíz.  Kb. 20-25 ház kerülhet veszélybe, amennyiben nagyon megemelkedik a vízszint. A 
védelem érdekében 30 m3 homokot és zsákokat hozatott az önkormányzat, ezzel is növelve az 
emberek biztonság érzetét.  Ismeretes, hogy a Kányánál és a Kövesdi érnél korábban már volt 
szivattyú építve, de azokat szétlopták. A Víztársulatnak nincs pénze újat építeni, mert nagyon 
sok földtulajdonos nem fizeti meg a hozzájárulást. Információi szerint az állam veszi a kezébe 
ezt a feladatot és reménykedhetünk, de a csatornák tisztítását el kell kezdeni. Tájékoztatja a 
jelenlévıket, hogy forgalmi rend változás van a településen. A Négyes község felé vezetı 
külterületi út víz alatt van, ezért behajtani tilos tábla került kihelyezésre. Belterületen a 
Táncsics utcában egybefolytak a megáradó tavak és 150 m-es szakasz vízben áll. Ide is 
mindkét oldalról behajtani tilos tábla lett elhelyezésre.  
Elıadja, hogy Bodnár Barnabás Szentistván, Hunyadi utcai lakos rendezési terv módosítási 
kérelemmel fordult a képviselı-testülethez. A tulajdonában lévı Felszabadulás utcai 
üzlethelysége zöld területben lévı övezetnek van nyilvánítva, kérése kereskedelmi-gazdasági 
övezetre átváltoztatni. Véleménye szerint jelen idıszakban nem aktuális ezzel a kérelemmel 
foglalkozni, melyet a kérelmezı felé is jelzett. 
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Képviselıi hozzászólások 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı szerint régen is voltak csapadékos évek, mégsem volt ilyen 
tragikus a helyzet. Megoldást kell keresni erre az állapotra és a vízelvezetı árkokat vissza kell 
állíttatni eredeti rendeltetésüknek megfelelıen. 
 
Kiss Lajos képviselı iskolaigazgatóként örömmel tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az iskola a 
BAZ megyei Közoktatási Közalapítvány kiírásában pályázott pedagógiai díjra, melyet a 
Megyeházán a mai napon vehetett át Turcsányi Béláné tanítónı. Indokaként elmondja, hogy a 
az említett tanárnı 40 éves pályafutását a következı évben szeretné lezárni, ezért tették rá a 
javaslatot.  
Emlékezteti a képviselıket, hogy a mindannyijuk választási programjában szerepelt a belvíz 
helyzetének megoldása. Véleménye szerint a falu lakossága is tudna segíteni. Társadalmi 
munkát kellene szervezni az árkok tisztításának érdekében. Már most nagy problémát érez, 
akkor mi lesz tavasszal az olvadás idején. Korábban volt kiépítve egy vízrendszer, amely 20-
30 éven keresztül elvezette a vizet. Sajnos a lakosság az árkok nagy részét betemette és 
lakóházak építésével feltöltıdtek a vízgyőjtı területek. Javasolja, hogy a következı ülésen 
külön napirend keretében térjenek vissza ezekre a kérdésekre és továbbra is kérjék szakember 
segítségét a megoldás érdekében. 
 
Ördög Jakab képviselı véleménye szerint az árkolásnak nincs értelme. Tudomásul kell venni, 
hogy vízzáró rétegen fekszik a település és a felülrıl jövı csapadékvíz nem tud lefolyni. 
Megoldás, hogy a győjtıfolyókba be kell juttatni, de ezt csak átemeléssel lehet megtenni. 
Sajnos ezek a vízgyőjtık magasabban vannak, mint a település. Egyetért azzal, hogy 
szakemberek segítségét kell kérni. Elmondja, hogy a hóolvadás után probléma lesz a 
szennyvíz elvezetése is. Tudomása van arról, hogy a lakosság beleszivattyúzza a szennyvíz 
elvezetı rendszerbe a pincékben, aknákban összegyőlt vizet. Emiatt a szivattyúk állandóan 
mőködnek és ez gondot fog jelenteni, nem erre van tervezve a rendszer. 
 
Kiss Lajos képviselı szerint mégis fel kellene szólítani azokat az embereket, hogy a 
betemetett árkokat állítsák helyre. Az a véleménye, hogy ezekre nagy szükség van.  
 
Aranyosi Imre képviselı is egyetért azzal, hogy sokat számít az árkok karbantartása és kérni 
kell szakemberek segítségét, hiszen már a 70-es években is mőködött az átemelı. 
 
Kampel Lászlóné képviselı nem kell csodálkozni azon, hogy a földtulajdonosok nem fizetnek 
érdekeltségi hozzájárulást. Karbantartásra nem fordítottak a Víztársulatok pénzt. Ez a 
probléma hosszú folyamat eredménye.  Régen az emberek meg tudták oldani a vízelvezetést, 
de késıbb betúrták ezeket az árkokat.  Javasolja, hogy utána kell nézni hol voltak ezek az 
vízelvezetık. Ezt a rendkívüli állapotot magunknak köszönhetjük, mert engedélyezte az 
önkormányzat, hogy befedjék a vízelvezetıket. Kötelezni kell mindenkit az eredeti állapot 
visszaállítására. 
Többször jelezte már, hogy a helyi Posta Hivatal elıtt rossz az út, már száraz lábbal nem lehet 
bejutni az épületbe. Tudja, hogy nem az önkormányzat tulajdonában van az említett 
Széchenyi utca, mégis a lakosság érdekében zúzalékkal ki lehetne-e javítani a hibát. 
Tudomása van róla, hogy az óvoda területén lévı helyiség nincs garázsnak minısítve. 
Indítványozza ezt az épületet garázsnak minısíteni. Az önkormányzat méltányos bérleti díjat 
kér évek óta az épületekért. Javasolja, hogy a használója – ha már csak pár hónapra is -, de 
fizessen érte bérleti díjat. 
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Németh László lakos nem érti, hogy lehet az, hogy egyesek nem fizetnek adót. Úgy tudja, az 
adófizetés kötelezı. Már többször jelezte az önkormányzat felé, hogy a lakosság bizonyos 
területekre kihordja a szemetét. Péntekenként beindul a „fıszezon”, megy a főrészgép, elindul 
a kistraktor viszi a szemetet és nem veszi észre senki. Nincs az önkormányzatnak tekintélye, 
az emberek csak legyintenek és továbbra is kihordják a szemetüket. Ilyet nem szabad 
megengedni! Meg kell követelni a rendet! 
Megérti, hogy a belvízzel nem lehet kezdeni semmit, de a csapadékvíz elvezetését sürgısen 
meg kell oldani és itt jelentıs szerepe van az árkoknak. Az önkormányzat gyengeségét 
mutatja, hogy büntetés nélkül betemethették a vízelvezetıket. Büntetni nem azért kell egy 
embert, hogy tönkretegyék, hanem a példamutatásért.  
 
Koncz József polgármesterben a hozzászólások megerısítették azt a tényt, hogy a 
vízelvezetésre komplex megoldást kell találni. Az árkok tisztítása nagyon fontos, a település 
50%-án nincs az ingatlanok elıtt árok. A vízelvezetés nagy probléma, de az önkormányzat 
egyedül az anyagi helyzeténél fogva nem tudja felvállalni a megoldását. A lakosságot kell 
kényszeríteni és a hosszú évek nemtörıdömségét rendbe kell tenni.  Ehhez rengeteg pénz kell. 
Ezt az önkormányzat képtelen megoldani saját erıbıl. Kampel Lászlóné képviselınek 
elmondja, hogy a posta elıtti útszakaszt nem érdemes kızúzalékkal javítani, mert egy hónap 
múlva tönkremegy. Az óvodai helységgel kapcsolatban elmondja, hogy a jelenlegi lakásbérlı 
rövid idı múlva elköltözik és nem látja értelmét garázsnak minısíteni azt a helyiséget.  
Németh László lakos megjegyzésére megismétli, hogy azzal a lakossal szemben, akinél 
nincsenek meg a behajtás törvényes feltételi, tehetetlen az önkormányzat. Sajnos a 
hátrálékosok nagytöbbsége ilyen helyzetben van, nincs semmije. A szemétlerakással 
kapcsolatban elmondja, hogy nem lehet megfogni minden ember kezét. Nyilvánvaló, hogy 
tenni kell ellene. Jelentıs lépés, hogy mindenféle zöld hulladék kihordása tilos a településen. 
Elmondja, hogy a komposztáló berendezés létrehozása óriási segítség lenne. A büntetés ténye 
is napirendre került és az a véleménye, hogy a képviselı-testület megtett minden tıle telhetıt. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem hangzott el Koncz József polgármester minden 
jelenlévınek kellemes ünnepeket és boldog új évet kívánt, megköszönte a megjelenést és az 
ülést berekesztette. 
 

kmf. 
 
 
 
 
 

Tóth Imréné dr.        Koncz József 
jegyzı         polgármester 
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jegyzıkönyv hitelesítık 


